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Богдан В.В.
Новые медицинские технологии: эффективность концепта и юридический прогноз (частноправовой аспект)
Автор рассматривает вопросы, связанные со стремительным развитием новых медицинских технологий, обусловливающих необходимость 

повышения роли частноправового регулирования отношений. Концепт «новые медицинские технологии» повлек за собой поток дискуссий, 

касающихся морально-этических начал, а также принципов, методов, основ регулирования соответствующих правоотношений. В статье автор 

акцентирует внимание на том обстоятельстве, что регулирование частных правоотношений, возникающих в сфере применения новых медицин-

ских технологий, не должно оставаться в рамках «правового регулирования по аналогии». Определяет, что, декларируя цели, принципы, значение 

использования медицинских технологий (новых (инновационных), био, стратегических), законодательство не содержит дефиниции ключевого 

концепта. Полагает, что конструирование моделей договоров и ответственности происходит на фоне появления и стремительного развития новых, 

еще до конца не познанных, объектов права, содержащих в себе потенциальную угрозу для жизни и здоровья человека, что предопределяет возрас-

тание роли договорного и деликтного права. Выделяет особенности сегмента частноправового регулирования в биомедицине. Формулирует вывод о 

необходимости создания базового законодательного акта о новых (инновационных, био) медицинских технологиях и их применении, содержащего 

в себе блок норм частноправового характера; появлении ранее не известных объектов гражданских прав.  
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Bogdan Varvara V., Head of the Department of Civil Law of the Southwest State University, LL.D., Associate Professor

New Medical Technologies: The Concept Efficiency and the Legal Forecast (a Private Law Aspect)
The author examines the issues related to the rapid development of new medical technologies that induce the need to increase the role of private law 

regulation of relations. The concept of “new medical technologies” led to a numerous discussions concerning the moral and ethical standards, as well as the 

principles, methods and fundamentals of regulating the relevant legal relations. The article focuses on the fact that the regulation of private legal relations arising in 

the field of application of new medical technologies should not remain within the framework of “legal regulation by analogy”. The author defines that despite the 

declaration of the goals, principles and signification of the use of medical technologies (new (innovative), bio, strategic), the current legislation does not contain a 

definition of the key concept. The author thinks that the framing of contracts’ models and liability takes place against the background of the emergence and rapid 

development of new objects of law that are still poorly understood and contain a potential threat to human life and health, which determines the increasing role 

of contract and tort law. The article highlights the features of the sector of private law regulation in biomedicine and formulates a conclusion about the need to 

create a framework legislative act on new (innovative, bio) medical technologies and their application, which will contain a set of private law norms that regulate 

the emergence of previously unknown objects of civil rights.
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